
 

 

 

      
   

Interpellation      

Till ansvarigt regionråd 

 

Angående färre listade hos Närvården 

Närvården Västmanland består av 11 vårdcentraler, fem filialer och en hälsomottagning. 
Verksamheterna drivs som intraprenad, men är organisatoriskt en del av regionen. En viktig 
skillnad gentemot de privata bolagen är att Närvården har ansvar för att driva vårdcentraler 
där det behövs, oavsett hur patientunderlaget ser ut, oavsett avståndet till Västerås och även 
om verksamheten inte är så lönsam. För närvarande finns regiondrivna vårdcentraler i 
Västerås, Köping, Hallstahammar, Sala, Skinnskatteberg och Norberg.  

Förra året var 116 300 personer, 41,4 procent av västmanlänningarna, listade hos Närvården. 
Resten har alltså en privat vårdcentral eller är listade i en annan region. I årsredovisningen för 
2024 står det att antalet listade har minskat med 600 personer under året. Minskningen syns i 
alla åldrar utom bland de äldsta. Sedan 2022 har Närvården tappat patienter till de privata 
vårdcentralerna. Det kanske inte låter så allvarligt att några hundra patienter listar om sig, 
men vårdcentralernas ekonomi bygger till stor del på den fasta peng som följer med varje 
listad patient. Färre patienter riskerar att leda till en negativ spiral med ännu färre listade 
patienter, minskade resurser och i värsta fall nedläggning av mottagningar. 

Med anledning av ovanstående vill jag fråga ansvarigt regionråd: 

- Vilka analyser har gjorts för att förstå varför patienter väljer att lista om sig? 
- Hur ser utvecklingen ut för antalet patienter inom Närvården de senaste tre åren? 
- Har regionens vårdcentraler tillräckliga resurser för att kunna erbjuda god 

tillgänglighet och kontinuitet i vården? 
- Vilka åtgärder har styret vidtagit för att vända utvecklingen, öka attraktiviteten och 

säkerställa de regiondrivna vårdcentralernas långsiktiga överlevnad? 
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